
Dan, Ekonomija, 07. avgust 2011.

PROJEKAT ZIKS-a I PLANTAŽA KOJIM SE PLANIRA SELIDBA STOTINU
ZATVORENIKA IZ ZATVORA KORISTIĆE SVIM SUBJEKTIMA

Osuđ enici čašćavaju državu milion eura
~Nama se oslobað aju kreveti, "Plantaže" æe imati uvijek 100 radnika, dok æe
zatvorenici dobijati veæe nadoknade, kazao je direktor ZIKS-a Milan Radoviæ

Realizacijom projekta kojim je planirano preseljenje 100 osuđ enika iz Zavoda za
izdržavanje kaznenih sankcija (ZIKS) na Plantaže država će uštedjeti milion eura, kazao je
"Danu" direktor ZIKS-a Milan Radović. Projekat koji je tokom posjete
"Plantažama" u junu najavio premijer Igor Lukšić, rekavši da će biti završen za
mjesec dana još uvijek nije sproveden, međ utim Radović očekuje da se početkom oktobra
stotinu zatvorenika preseli u rekonstruisani objekat na području "Plantaža".
- Nama projekat odgovara jer oslobađ amo 100 kreveta, za koje bismo morali praviti jedan
objekat koji bi nas koštao oko milion eura. Tako da ćemo projektom sa
"Plantažama" uštedjeti milion eura iz državnog budžeta - pojasnio je Radović.
On je naglasio da ovaj projekat ima četvorostruku korist, za "Plantaže", ZIKS,
osuđ enike i državu.
- "Plantaže" će realizacijom projekta uvijek imati na raspolaganju stotinu radnika,
nama se oslobađ aju kreveti i možemo da primimo osuđ enike s tim da ne pravimo novi
objekat, zatvorenici dobijaju priliku da rade i zarađ uju veću nadoknadu od one u krugu
zatvora, dok država ne mora da izdvaja novac za pomoćni objekat u ZIKS-u - objasnio je
Radović i naveo da su oni sa "Plantažama" već rekonstruisali objekat koji
ispunjava potrebe zatvorskog sistema.
- Osuđ ena lica biće izuzetno zadovoljna smeštajem, jer će imati sobe sa toplom vodom,
kupatilima, terasom, slobodom kretanja, odlaska kući za vikend. Tamo će se hraniti i biti
smješteni - kazao je Radović i istakao da će osuđ enici biti preseljeni po ugovornom odnosu
izmeđ u ZIKS-a i "Plantaža".
- Rad će biti na dobrovoljnoj osnovi jer će biti predočene radne beneficije, koje će koristiti
ako budu ispunjavali normative koje predviđ aju "Plantaže". Lica će se o
budućem radu prvo obučavati na "Plantažama" a potom ako ispune kriterijume
počeće sa radom - objasnio je direktor ZIKS-a.
On je naveo da je bezbjednosni aspekt od krucijalnog interesa, i da će u saradnji sa
policijom i njihovom službom bezbjednosti vidjeti koje lice mogu izmjestiti na
"Plantaže".
- Mora se procijeniti da li je njegov boravak bezbjedan jer naši službenici neće moći da ga
prate svuda. Tamo neće ići teški osuđ enici, već oni kojima je ostalo manje od jedne trećine
kazne, koja su u takozvanoj pripremi za slobodu. Naravno sve je na dobrovoljnoj osnovi, a o
tome ko će da ide odlučivaće komisija sastavljena od nas iz ZIKS-a, "Plantaža" i
Evropske komisije - rekao je on.
Inicijator projekta "Plantaže" je ZIKS, a motivisan je prekomjernim brojem lica u
ovoj instituciji i nemogućnošću da se svi prime na izdržavanje.
- Projekat je evropska novina. Izanalizirali smo sve i dobre i loše stvari i došli do zaključka
da i jednima i drugima taj projekat odgovara. Ostalo je još da se svedu normative, dopune
pravilnici o kućnom redu i definišu naši odnosi sa "Plantažama", tako da
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očekujem da će projekat zaživjeti početkom jeseni - zaključio je Radović.
D.M.
Voljni za ugovor, nevoljni za detalje
Pi-ar "Plantaža" Marija Rajković, kazala je "Danu" da je njena
kompanija voljna da sa ZIKS-om zaključi ugovor o poslovnoj saradnji.
- S obzirom da se radi o veoma ozbiljnom i kompleksnom projektu, zajednička saradnja
mora biti precizno definisana. Riječ je o jako specifičnoj vrsti  poslovnog angažmana, te
konačnom zaključenju ugovora mora prethoditi ozbiljan i detaljan rad na usklađ ivanju
odredbi ugovora sa važećim zakonima, kao i internim pravilima obje ugovorene strane -
kazala je Rajkovićeva koja nije htjela da odgovori na pitanja u vezi sa sektorom
angažovanja, smještaja i isplate, koja su joj po drugi put poslata u poslednja dva mjeseca.
- Vaša pitanja biće precizno definisana posebnim članovima pomenutog ugovora. Kako je
rad na usklađ ivanju odredbi ugovora u toku,  po njegovom potpisivanju bićete, i Vi, i
cjelokupna javnost blagovremeno informisani - odgovorila je ona.
Evropski unikat
Radović je kazao da su projekat iznijeli na evropskom forumu zatvorskih sistema.
- Ovakav projekat privatno-javnog partnerstva nema niko u regionu niti u Evropi - naglasio je
diektor ZIKS-a.

Dominantno
Autor: 

Ključne riječi: projekat, zatvorenici, radni angažman, budžet, 

Institucije u svojstvu subjekta:
13 jul Plantaže AD Podgorica, Zavod za izvršenje krivičnih sankcija ZIKS, Predsjednik
Vlade, Evropska Komisija EK

Osobe u svojstvu subjekta:
Milan Radović, Igor Lukšić, Marija Rajković

Teme:
Društvo » Vlada
Ekonomija i privreda » Preduzeća
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ПРОЈЕКАТ ЗИКС-а И ПЛАНТАЖА КОЈИМ СЕ ПЛАНИРА СЕАИДБА 
CTOTl/IHV ЗАТВОРЕНИКА ИЗ ЗАТВОРА К О Р И С Ш ћ Е С В И М СУБЈЕКТИМА 

ОсуЂениии чашћавају 
државу милион еура 

• Налла се ослобаТзају кревети, „Плантаже^ће иллати увијек 100 радника, докће за-
твореници добијати веће надокнаде, казао je директор ЗИКС-а Милан Радовић 

Реализацијом пројекта ко-
јим je планирано пресељење 
100 осуђеника из Завода за 
издржавање казнених санкци-
ја ( З И К С ) на Плантаже држа-
ва ће уштедјети милион еура, 
казао . j e „Дану" директор 
З И К С - а Милан Радовић. 
Пројекат који je TOKOM посје-
те „Плантажама" у јуну наја-
вио премијер Игор Лукшић, 
рекавши да ће бити завршен 
за мјесец дана још увијек није 
спроведен, међутим Радовић 
очекује да се почетком окто-
бра стотину затвореника пре-
сели у реконструисани обје-
кат на подручју „Плантажа". 

- Нама пројекат одговара 
јер ослобађамо 100 кревета, 
за које бисмо морали правити 
један објекат који би нас ко-
штао око милион еура. Тако 
да ћемо пројектом са „План-
тажама" уштедјети милион 
еура из државног буџета - по-
јаснио je Радовић. 

Он je нагласио да овај проје-
к а т има четвороструку ко-
рист, за „Плантаже", З И К С , 
осуђенике и државу. 

- „Плантаже" ће реализаци-
јом пројекта увијек имати на 
располагању стотину радни-
ка, нама се ослобађају креве-

зикс 
ти и можемо да примимо осу-
ђенике с тим да не правимо 
нови објекат, затвореници до-

Вољни за уговор, невољни 
Пи-ар „Плантажа" Марија 

Рајковић казала je ,Дану" 
да je њена компанија вољ-
на да са ЗИКС-ом закључи 
уговор о 'пословној сарад-
њи. 

- С обзиром да се ради о 
веома озбиљном и ком-
плексном пројекту, зајед-
ничка сарадња мора бити 
лрецизно дефинисана. Ри-
јеч je о јако специфичној 
врсти пословног ангажма-
на, те коиачном за-
кључењу уговора мора 
претходити озбиљан и де-
таљан рад на усклађивању 
одредби уговора са ва-
жећим законима, као и ин-
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бијају прилику да раде и зара-
ђују већу надокнаду од оне у 
кругу затвора, док држава не 

терним правилима обје уго-
ворене стране - казала je 
Рајковићева која није хтје-
л а д а одговори на питања у 
вези са сектором ангажо-
вања, смјештаја и исплате, 
која су joj no други пут по-
слата у последња два мје-
сеца. 

- Ваша питања биће пре-
цизно дефинисана посеб-
ним члановима поменутог 
уговора. Како je рад на ус-
клађивању одредби угово-
ра у току, no његовом пот-
писивању бићете, и Ви, и 
цјелокупна јавност благо-
времено информисани -
одговорила je она. шШт 

мора да издваја новац за по-
моћни објекат у ЗИКС-у - об-
јаснио je Радовић и навео да 
су они са „Плантажама" већ 
реконструисали објекат који 
испуњава потребе затворског 
система. 

- Осуђена лица биће изузет-
но задовољна смештајем, јер 
ће имати собе са топлом во-
дом, купатилима, терасом, 
слободом кретања , одласка 
кући за викенд. Тамо ће се 
хранити и бити смјештени -
казао je Радовић и истакао да 
ће осуђеници бити пресељени 
no уговорном односу између 
ЗИКС-а и „Плантажа". 

- Рад ће бити на добровољ-
ној основи јер ће бити пре-
дочене радне бенефиције, Ko
je ће користити ако буду ис-
пуњавали нормативе које 
предвиђају „Плантаже". Лица 
ће се о будућем раду прво 
обучавати на „Плантажама" 
a потом ако испуне критери-
јуме почеће са радом - обја-
снио je директор ЗИКС-а . 

О н je навео да je безбједно-
сни аспект од круцијалног ин-
тереса, и да ће у сарадњи са 
полицијом и њиховом служ-
бом безбједности видјети које 
лице могу измјестити на 
„Плантаже". 

- Мора се процијенити да ли 
je његов боравак безбједан 

Радовић 

Европски 
уникат 

РадовиВ je казао да су 
пројекат изнијели на 
европском форуму затво-
рских система. 

- Овакав пројекат при-
ватно-јавног партнерства 
нема нико у региону нити 
у Европи - нагласио je ди-
ектор ЗИКС-а. 

ј ер наши службеници неће 
моћи да га прате свуда. Тамо 
неће ићи тешки осуђеници, 
већ они којима je остало мање 
од једне трећине казне, која 
су у такозваној припреми за 
слободу. Наравно све je на до-
бровољној основи, a о томе ко 
ће да иде одлучиваће комиси-
ја састављена од нас- из 
ЗИКС-а , „Плантажа" и Евро-
пске к'омисије - рекао je он. 

Иницијатор пројекта „Плд-
нтаже" je ЗИКС, a мотивисан 
je прекомјерним бројем лица 
у овој институцији и немо-
гућношћу да се сви приме на 
издржавање. 

- Пројекат je европска но-
вина. Изанализирали смо све 
и добре и лоше ствари и до-
шли до закључка да и једнима 
и другима тај пројекат одго-
вара. Остало je још да се све-
ду нормативе, допуне правил-
ници о кућном реду и дефини-
шу наши односи са „ТЛланта-
жама", тако да очекујем да ће 
пројекат заживјети почетком 
јесени - закључио je Радовић. 

AM. 

СТЕЧАЈНИ УПРАВНИК РАДОЈИЦА ГРБА НАЈАВИО 
ЛИКВИДАЦИЈУ МОЈКОВАЧКОГ ПРЕДУЗЕЋА 

Бивша управна зграда 

Продаје се 
„Бојна њива" 

Комплетна имовина бив-
ш е г пољопривредно-трго-
винског предузећа „Бојна 
њива" из Мојковца биће 
продата након двије и no го-
дине од увођења принудних 
мјера, чиме се и званично 
може најавити њена ликви-
дација, ка зао je „Дану" 
стечајни управник Радојица 
Грба. 

- Поступак би се раније 
окончао да се нијесу испри-
јечили проблеми у вези са 
дијелом имовине овог преду-
зећа коју није укњижила 
Управа за некретнине - на-
вео je Грба и додао да се ра-
ди о дванаест вриједних no-
словних објеката новијег да-
тума у градском и сеоском 
дијелу за које се поуздано 
зна да их je „Бојна њива" ку-
пила или изградила, али ни-
јесу уведени у катастарске 
књиге. 

- Већ сам за пет објеката 
издао рјешења којима се по-
тврђује власништво овог 
предузећз. Два рјешења су 
постала правоснажна, a три 
чекају остављени р о к за 
евентуалне жалбе. Ових да-
на исти поступак слиједи и 
за преосталих седам објека-
та. Након тога ће бити ук-

њижени у Управи за некрет-
нине, a потом ће сс изврши-
ти пропјена комплетне имо-
вине и расписати јавни оглас 
о њеној продаји, јер се ради 
о ликвидацији фирме - поја-
снио je Грба. 

Окончање овог поступка с 
нестрпљењем очекују бив-
ши радници овог предузећа 
чија потраживања no основу 
неисплаћених зарада и дру-
гих новчаних накнада изно-
се око 230.000 еура. Влада 
Црне Горе укњижила je дуг 
од 1,2 милиона еура на име 
кредитних обавеза. 

Рад овог предузећа блоки-
ран je 1994. године, a до уво-
ђења стечаја нестала je имо-
вина велике вриједности. 

- Преосталу имовину чине 
двадесетак објеката и про-
страна имања у Пољима , 
Стевановцу и на Сињајеви-
ни. Колико ће она бити про-
цијењеиа засад се не зна, али 
се претпоставља да би пону-
ђена цијена на првом огласу 
требало да покрије укупна 
дуговања. Према мојим са-
знањима већ има заинтере-
сованих за куповину ове 
имовине у пакету - истакао 
je Грба. 

Б.Ј. 

H A Т Р Ж И Ш Т У А И З И Н Г А У П Р В И Х П О А А Г О Д И Н Е 

Вриједност уговора 
већа три одсто 

Вриједност закључених уго-
вора на црногорском тржи-
шту лизинга у првој полови-
ни године износила je 13,99 
милиона еура, 3,26 одсто ви-
ше него у истом периоду про-
шле године, показују подаци 
Министарства финансија. 

- З а разлику од претходних 
извјештаја са т р ж и ш т а ли-
зинга у прошлој и претпро-
шлој години који су указива-
ли на континуирани пад ври-
једности уговора који се за-
кључују, ове године се вријед-
ност пласмана повећава - на-
води се у Билтену министар-
ства и додаје да се око 97,21 
одсто укупног броја закљу-
чених уговора, односно 13,43 
милиона еура, односи на ври-
једност финансијског лизин-
га, a остало на оперативни. 

Ha тржишту лизинга у пр-
вих шест мјесеци ове године 
закључено je укупно 788 уго-
вора, 1,62 одсто мање него 
лани. Од укупног броја уго-
вора, 51,4 одсто je закључено 
са предузећима, 48,48 одсто 
са грађанима, a један са пред-
узетником. 

- Учешће уговора закључе-
них са грађанима и преду-
зећима je уједначено. Ta чи-
њеница указује на политику 
лизинг кућа да пословну 
стратегију усмјеравају и пре-
ма грађанима и према преду-
зећима у циљу диверзифика-
ције ризика и осигурања оп-

тималне структуре клиЈената 
- оцијењено je у Билтену. 

H a основу структуре за-
кључених уговора no основу 
предмета лизинга, очито да 
путнички аутомобили имају 
највећи удио од око 86,04 од-
сто у укупном износу лизинг 
пласмана, пише у Билтену. 

Удио комерцијалних возила 
у укупном броју закључених 
уговора je 11,29 одсто, грађе-
винских машина и опреме 
око 1,4 одсто, a некретнина 
1,02 одсто. 

- У поређењу са истим ne-
риодом лани, на лизинг тр-
жишту je забиљежено смање-
ње учешћа грађевинских ма-
шина и опреме и путничкш 
аутомобила, док комерцијал-
на биљеже раст - наводи се > 
Билтену. 

Путнички аутомобили no 
казују највећи удио и у укуп 
ној вриједности уговора, окс 
75 бдсто, док су некретнин! 
заступљене са 5,6 одсто. Удис 
комерцијалних возила износ! 
15 одсто, a лизинг грађевин 
ских машина и опреме окс 
три одсто. 

Тржиште лизинга у прво> 
полугодишту карактериса.т. 
je повећање вриједности но 
вих пласмана, што указује н; 
чињеницу да су лизинг куће ; 
односу на претходне двије го 
дине одобравале пласман« 
веће вриједности. 

АЈ> 

http://www.erstebank.me

